
 

 Lucie Bryxová - Dawson jewelers, Irsko 

 

   Během Erasmu jsem letěla do Irska do Dublinu, moje stáž trvala 4 týdny.  

   Takovou možnost jsem měla díky střední škole Uměleckořemeslné v ulici Podkovářská a 

také díky Erasmus+. 

   Moje práce byla ve zlatnictví s názvem Dawson jewelers. 

Bylo to starožitné zlatnictví, kde se prováděly opravy, 

zakázky a prodej starožitných věcí a hodinek. V mé práci byl 

skvělý kolektiv, všichni byli moc hodní a ochotní pomoct. 

Celkově nás tam bylo 7, jeden zlatník - Charlie, který mi 

pomáhal a ujal se mě, poté dva hodináři - Ken, Rory, účetní -  

Fiona, provozní - Reggie a dvě prodavačky - Pilar a Roshine. 

Většinu času jsem hlavně leštila, to byla hlavní náplň mojí práce, leštila jsem 

jak leštícím hadrem, na leštičce a nebo proxonnkou s leštícími frézkami, 

leštila jsem různé druhy šperků - prsteny, náušnice, náramky, řetízky a hlavně 

řemínky od hodinek ocelových i zlatých. Také jsem zhotovovala od samého 

začátku snubní prsteny, což zahrnovalo připravení materiálu, pájení, pilování, 

smirkování a leštění, jiné dny jsem dělala i litiny, což je hlavně odstranění 

nálitků a osmirkování od švů a nedokonalostí. Moje práce tam byla i výpomoc 

druhému zlatníkovi. 

   Atmosféra v práci byla skvělá. Nejen v práci, ale všude. Lidé jsou v Irsku moc milí, stále se 

usmívají a cokoliv potřebujete, s tím vám pomůžou. Myslím, že se na všechno dívají jinak než 

u nás v České republice.    Mluvení anglicky se mi zlepšilo, mám pocit, že se už tolik nebojím 

mluvit, ani se ptát, domlouvat a řešit věci. Bála jsem se, jak jim budu rozumět, ale mají moc 

hezkou angličtinu, skoro jako z učebnice, moc hezky jim jde rozumět, krásně artikulují. 

Rozhodně se mi angličtina zlepšila v mluvení, psaní i poslouchání. 

   Ubytování bylo super, bydleli jsme v rodinném domku s rodinou, která si studenty zve 

pravidelně. Každý den jsme měli snídani a večeři, o víkendech i obědy. 

   Ve svém volném čase jsem chodila na vyhlášená hezká místa a cestovala po Dublinu, což 

vzhledem k hrazenému MHD, bylo jednoduché.  Také ubytování, jídlo a letenky byly hrazené 

z grantu.  

   Na stáž jsem se připravovala za pomocí kurzu, kde jsme zjišťovali v jaké fázi angličtiny a 

pak procvičovali naše znalosti. 

   Celkově jsem si stáž moc užila, rozloučení bylo hezké, dostala jsem kontakty a v práci je 

mohu kdykoli navštívit. Moc ráda bych se tam někdy vrátila a tento zážitek určitě doporučuju.  


